
Baka

Jag bakade kakor med mina barn.

Jag åt middag hos några vänner.

Jag åt lunch på en ny restaurang.

Jag provade/testade en ny restaurang.

Vilken då?

Stockholm brunch vid Karlaplan

Han pratade med oss.

Han föddes i Nigeria.

Han bodde i många olika länder.

Kurera 

Jag kurerade min förkylning.

Tentamen

En tenta

Ett prov

En tillställning = ett evenemang 

Provkörning 

Vi provkörde kinesiska bilar.

Hur gick det?

Vilket märke?

Xpeng = Bilar från framtiden från Kina

Du trycker på en knapp och bilen startar.

Bilen accelererar till 100 på två sekunder.

Det fanns en person som förklarade allt.

Det kom mycket folk.

Söt




Gullig

En valp = En bebishund

En dag

Lars yogar varannan dag.

Ett år

vartannat år

Var tredje år

Var fjärde dag

Var femte vecka

…

Lars joggar. = Lars springer.


…förra veckan.

…för en vecka sedan.

Kommer, kom, kommit 

Ella kom till Sverige för ett år sedan.

När kom du till Sverige?

Jag kom till Sverige för ett år sedan.

Kattis gillar sin hund.

Kattis tycker att hennes hund är lite jobbig ibland.

REGEL: SIN, SITT, SINA kan aldrig vara subjekt.

Varken i huvudsats eller i bisats


Elton och hans kompis ska åka till Polen.

De ska åka till Polen.

Mia tar en AW med sin bror.




Konjunktioner 

Och, eller, för, så, men


Han badar ofta men han fryser sällan.


Subjunktioner = bisatsinledare

När, om, därför att, som, eftersom, medan

REGEL: Efter en bisats, kommer verbet i huvudstasen 
Om jag går ut, tar jag en jacka på mig.

När jag jobbar, blir jag ofta trött.

BIFF-REGEL: I en bisats står INTE eller andra adverb före 
första verbet.


Sakiko har en kompis, som alltid pratar svenska.


Om det inte regnar,  går vi ut.

När jag inte jobbar, kan jag koppla av.


När jag jobbar, kan jag inte koppla av.


Trots att jag är sjuk, jobbar jag.

När jag är sjuk, tar jag medicin.


Jag är rädd för AI.

Situationen är svår.




Det är svårt.

Svart

Ett svenskt företag

Jag får inte driva mitt eget (företag).

En fördel

Vad är fördelarna med diplomatisk status.

En anställd 

En bankanställd 

En känsla

Det är på riktig!

Arbetslös = man har inget jobb

lisa.james@folkuniversitetet.se


Då

Och kommer till folkuniversitetet varje morgon klockan 7.

Då , klockan 7, dricker jag en kaffe.


Sedan, efter det inleder en ny sekvens

Först köper jag en bil. Sedan kör jag till Gotland. Efter det 
säljer jag bilen.


SKA = man har kontroll, man planerar

KOMMER ATT = man har inte kontroll, naturlig utveckling 
eller logisk konsekvens 


mailto:lisa.james@folkuniversitetet.se
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Läxa till torsdag:

TB: 241, 242

ÖB: 248, 249

Repetera bloggen.


